
 

 

 

 

  
 

 

 

 

 

Opgang  

Afsnit 

 
 

Telefon   

Direkte   

Fax   

Mail 

 
 

Web  

  

  

 

EAN-nr:   

Giro:   

Bank:   

CVR/SE-nr:  

 

Journal nr.:  

Ref.:  

 

Dato: 12. oktober 2016 

 

 

EkstraLogoTekst 

REFERAT 

Møde  Brugerrådet på Bornholms Hospital 

10. oktober 2016 

16.00 -18.00 

Mødelokalet i Kvalitet - og Uddannelsesafdelingen  

 

Jette Juul Nielsen, Bent Larsen, Toby Aagreen, Kaj Westh, 

Birgitte Leffland, Jørn-Ole Kristoffersen, Majbritt Nielsen, 

Jørn Sonne, Niels R Larsen, Anne-Grethe Striboll Kaas-

Claesson, Anette Kragh, Curt Sten, Ditte Nielsen 

 

Referent: Michala Bækgaard Larsen 

Afbud: Birgitte Leffland, Majbritt Nielsen og Bent Larsen 

 

 

 

 

  

Punkt 1 Afdelingsbesøg i Fysio -/ ergoterapien kl. 16.00 -16.30 

               Mødested: Kvalitets - og uddannelsesafdelingen. 

Afdelingsbesøget er udsat til en anden gang. 

 

Punkt 2 Opfølgningspunkter fra sidste møde  

              Status: 

a) Formidling af Færgens initiativer vedr. afskærmning for rej-

sende patienter v/ Jette og Anette 

Der er sendt spørgsmål til Færgen, i forhold til afklaring af 

hvordan afskærmningen kommer til at fungere. Det afskær-

mede områder bliver i agtersalonen, hvor man som patient 

bliver henvist efter henvendelse i bistroen. 

I god tid før Mols-Linien overtager færgedriften, kontaktes 

de omkring afskærmning for patienter. 

Budskabet om Færgens initiativ skal bredes på infoskærme, 

ved patientrejser, på hjemmesiden, på afdelingerne og i 

Bornholms Tidende. 

 

b) Planlægning af Borgermøde v/Arbejdsgruppen 

Udviklingshospitalet er blevet godkendt i Regionen. Idéen 

om Borgermødet er videreudviklet til også at omfatte Udvik-

lingshospitalet. Desuden har Borgermødet tiltrukket politisk 

interesse. Brugerrådet og Udviklingshospitalet arbejder tæt 

sammen om at arrangere Borgermødet. Niels orienterede 

om at Sundhedsmagasinet er interesseret i at lave et indslag 

fra Bornholm. 

Borgermødet skal afholdes den 29/11, uge 48. Der er fore-

slået to tidspunkter (16-18 og 19-21). Der inviteres en 

spændende facilitator. 



 Side 2 
 

 

Punkt 3 Orientering om byggeri v/Niels 

Øst (den nye akutmodtagelse) er åbnet. Det øvrige byggeri er forsin-

ket, og det er endnu uklart hvornår det forventes færdigt. Det tilstræ-

bes at ibrugtage den nye Akutmodtagelse senest den 9. januar 2017.  

Der blev svaret på spørgsmålet om, hvorvidt der kom flere enestuer i 

forbindelse med det nye byggeri. Der bliver bygget nogle enestuer i det 

nye byggeri, men hovedparten kommer til at bestå af 2- og 4-

sengsstuer. Med projektet bliver der lukket 20 senge på sengeafdelin-

gerne, men til gengæld åbnet 14 observationssenge. Der blev spurgt 

om flersengsstuerne bliver kønsopdelt, og om det er muligt at udvide 

bygning A yderligere. 

 

Punkt 4 Orientering om Udviklingshospital v/Niels 

Siden sidst er projektet blevet godkendt i Regionen, og der er ansat en 

programleder. Arbejdet med at præcisere de 8 delprojekter starter så 

småt op, og der er sendt forslag til hvilke styregruppeformænd der skal 

kobles på delprojekterne. Hospitalet har en god dialog med kommune 

og praksis, samt eksterne interessenter.  

I de forskellige delprojekter skal patienternes holdninger tages med – 

der skal tages individuelle hensyn til det enkelte forløb, i et standardi-

seret sundhedsvæsen. 

Fællesambulatorier: I forbindelse med at dagshospitalet bliver flyttet, 

er det ambulatoriernes respektive personale der følger med. Der blev 

spurgt til om der er større chance for at møde mere erfarne læger og 

specialister om aftenen og i weekenden. I forbindelse med op til 48 ti-

mers indlæggelse i observationssengene går bagvagten stuegang hele 

ugen. Vi håber på endnu mere dialog omkring behandling af patien-

terne mellem faggrupperne i akutmodtagelsen. 

Et konkret eksempel fra hverdagen på at lytte til patientens ønsker: 

Motionskurset for diabetespatienter ligger klokken 13.30, hvor mange 

er på arbejde, og derfor ikke har mulighed for at deltage. Bliver et så-

dan kursus flyttet til for eksempel 16.30, vil der formentlig være flere 

der har mulighed for at deltage. 

 

Punkt 5.  Introduktionsmøde for brugerrepræsentanter i Region Hoved-

staden v/ Anette 
Orientering om Netværksmøde for brugerrådsrepræsentanter i Region     

Hovedstaden. 

Der er planlagt netværksmøde med introduktion til opgaven, som bruger i 

centrale beslutningsfora. Introduktionskurset er planlagt som et heldags-

kursus d.7.11.2016. 

På denne dag kan man både høre om hvad der foregår i Regionen, 

men samtidig også dele erfaringer med de nye brugerråd i resten af 

Regionen. Der lægges op til, at brugerrådet deltager. 

Finansiering af transporten til kurset er endnu ikke afklaret. 

Bornholms Hospital får lov til at beholde brugerrådet som det er nu, 

med et centralt brugerråd samt repræsentanter i forskellige mødefora. 
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Punkt 6 Orientering fra brugerrepræsentanterne i hospitalets central be-

slutningsfora. 

1) Styregruppen for Sundhedsplatformen v/Bent 

Der er i øjeblikket debat i medierne om Sundhedsplatformen. 

Læger fra andre dele af Regionen er skeptiske. På Bornholms 

Hospital er vi i øjeblikket nysgerrige og ser muligheder i syste-

met, men er afklarede med, at det kommer til at kræve noget til-

vænning. Til januar starter undervisningen, og der kommer me-

get pres på afdelingerne når de har personale afsted til under-

visning. Mandag den 17/10-16 starter 10 medarbejdere op på 

Rigshospitalet til undervisning i 3 uger. 

Andre hospitaler har lukket enkelte afdelinger midlertidigt. Det 

kan Bornholms Hospital ikke, og prøver derfor at skaffe res-

sourcer andre steder fra. 

2) Styregruppen Udviklingshospital v/Toby og Bent 

3) Ernæringskomite v/ Birgitte 

Brugerrådsmedlem har været til introduktion for ernæringsko-

mitéen, hvor erfaringen er at referaterne kan være svære at fin-

de frem til. Begrundelsen for ikke at bruge lokal mælk, er at der 

ikke kan stilles forsyningssikkerhed. 

 

Punkt 7 Evt. 

En brugerrådsrepræsentant har haft en patientoplevelse, der gav stof 

til eftertanke. Vedkommende kom ind på akutmodtagelsen med en 

splint i hånden, og blev mødt af hele 4 ansatte med flere forskellige 

spørgsmål, før den 5. ansatte kunne fjerne splinten i hånden. Det ople-

ves fra patientens perspektiv som et enormt ressourceforbrug for så lil-

le en skade som en splint i fingeren. Denne situation er et glimrende 

eksempel på at arbejdsgangen kan effektiviseres på en måde der gav-

ner patienten. 

 

Dato for næste møde er 5. december 2016 

 

Opfølgningspunkter til næste møder:  

                                  Alkoholpolitik for indlagte patienter 
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